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Náčelnictvo Junáka 

 

 

 
 
Zápis z LII. řádného zasedání Náčelnictva Junáka 
 
Praha, 27. března 2010 
Zahájení jednání: sobota 9:05 hod. 
Ukončení: sobota 19.00 hod. 
Počet přítomných s právem hlasovat: 22 
Náčelnictvo bylo usnášeníschopné. 
 
Zasedání NJ zahájila ses. Rocmanová a ses. Řezáčová se následně ujala moderování 
prvního bodu – Schválení programu. 
 

Schválení programu 

Náčelnictvo po krátké diskuzi schválilo program jednání s tím, že bod „Kam kráčíte, skauti?“ 
zařadila na konec jednání a body, které za tímto bodem původně následovaly, byly časově 
předsunuty o 2 hodiny.  
 

Výpočetní vzorec k dotačním kritériím 

Br. Slunéčko krátce uvedl materiál shrnutím toho, co doposud projednávání této problematiky 
předcházelo, a seznámil členy NJ s variantami možných výpočetních vzorců k dotačním 
kritériím. Po té proběhla diskuze, v níž se členové NJ shodli, že dotační kritéria mají smysl. 
 

Usnesení NJ/LII/1 
NJ pro rok 2010 zachovává strukturu dotačních kritérií pro výpočet nadstavby dotace. 

 

Výpočet dotací 

Br. Konečný navázal na projednávání předchozího bodu, zrekapituloval, jak byla tato 
problematiky projednávána v rámci NJ v uplynulém roce a vyslovil nespokojenost s tím, že 
se nestihlo změny projednat tak, aby platily již letos.  Po té prostřednictvím power-pointové 
prezentace názorně poukázal na výhody a nevýhody jednotlivých variant výpočetních vzorců 
k dotačním kritériím a seznámil členy NJ s navrhovanými změnami. Během projednávání 
členové NJ postupně orientačně hlasovali o jednotlivých navrhovaných změnách. 
Na závěr NJ hlasovalo o navrženém usnesení. 

Usnesení NJ/LII/2 

NJ ukládá VRJ pro výpočet nadstavby dotací použít výpočetní vzorce ve variantě C) dle 
předloženého materiálu NJ/LII/13P. 

Br. Konečný se rozhodl svůj návrh usnesení stáhnout. 
 

Zpráva starosty 

Br. Výprachtický na úvod doplnil informace ke kandidatuře br. Vaňka do Evropského 
skautského výboru WOSM a po té dal prostor k diskuzi a dotazům. Ty se týkaly především 
současné situace prodejny JUN, problematiky dobíhajících „střechových“ smluv na některé 
objekty získané od FDML a podpory OJ při získávání finančních prostředků z evropských 
fondů. 
 



JUN 

Br. Slunéčko uvedl materiál s tím, že situace prodejny JUN je v současné době stabilizovaná, 
její tržby rostou a zásadně se zlepšila úroveň poskytovaných služeb;  problémem však stále 
je značné zadlužení vůči Junáku. Po té dal prostor k dotazům, které se týkaly především 
další výroby a distribuce kovových odznaků a problematiky výroby krojových košil. 
 

Úpravy rozpočtu na rok 2010 

Br. Slunéčko na úvod informoval členy NJ o výši dotací přidělených Junáku ze strany MŠMT, 
kde došlo k předpokládanému poklesu a s tím souvisejícími přesuny v některých kapitolách 
rozpočtu. Po té seznámil členy NJ s návrhem úspor v rozpočtu dle zadání z minulého 
zasedání NJ. Rozpočet bude znovu předložen na NJ v případě, že by došlo k nějakým 
zásadním změnám. 
 

Směrnice k jednání VRJ 

Br. Konečný uvedl materiál, ve kterém vznesl pochybnosti ke Směrnici k jednání VRJ s tím, 
zda je v souladu se Stanovami Junáka. Br. Slunéčko konstatoval, že VRJ tuto možnost 
jednoznačně odmítá. Br. Horný za legislativní skupinu NJ uvedl, že skupina problém s VRJ 
diskutovala a navrhl ponechat řešení problému v rovině mezi VRJ a legislativní skupinou 
s tím, že na NJ bude následně předložen materiál pro informaci. V rámci diskuze k tomuto 
bodu bylo navrženo několik protinávrhů usnesení, žádný z nich však nebyl schválen. 
Schválen po té nebyl ani původní návrh usnesení – problematika tak bude řešena dle návrhu 
br. Horného. 
 

Změna volebního řádu 

Br. Konečný uvedl materiál s tím, že navrhované změny volebního řádu vidí jako jednu 
z cest, jak předejít nedostatku kandidátů na náčelní(ky) na blížícím se Valném sněmu 
Junáka. NJ po té během projednávání materiálu hlasovalo o jednotlivých navrhovaných 
změnách. Po ukončení diskuze NJ přistoupilo k hlasování, a to nejprve o protinávrhu 
k původnímu usnesení. 

Usnesení NJ/LII/3 

NJ schvaluje teze úpravy Volebního řádu Junáka. 

 

Návrhy na Medaile sv. Jiří 

Br. Prančl uvedl materiál a dal prostor k otázkám. Po krátké diskuzi členové NJ přistoupili 
k hlasování o navrženém usnesení (jako celku) 
 
Usnesení NJ/LII/4 
Náčelnictvo Junáka na základě předloženého materiálu schvaluje návrh na udělení Medailí 
sv. Jiří sestrám a bratrům: 
 
Stříbrný stupeň 
Haně Štruncové z Pelhřimova, Jiřině Říšské z Pelhřimova, Václavě Bočkové, Pharm. Mgr. z 
Písku; 
Martinu Hulánkovi z Brna, Zdeňku Matějkovi z Chotěboře, Miloslavu Adamovi z Pelhřimova, 
Ing. Karlu Stránskému z Pelhřimova, MUDr. Jiřímu Bočkovi z Písku, Slavomíru Mrázovi 
z Písku, Jiřímu Zálohovi z Písku, br. Zdeňku Michálkovi z Kopřivnice, Eduardu Novotnému z 
Letohradu a Michalu Mašíkovi z Písku;  
 
Zlatý stupeň 
Milušce Zívrové z Nové Paky a Jiřině Bejrové z Rumburka; 
Jaroslavu Drozenovi z Jičína, MUDr. Zdeňku Vackovi ze Skutče, Antonínu Lackovi ze 
Štramberka, MUDr. Aloisovi Pučalíkovi z Třebíče, Mgr. Rudolfu Zoubkovi z Pelhřimova, Janu 
Čákovi z Příbrami, Ing. Jiřímu Čejkovi, DrSc. z Roudnice nad Labem, Karlu Snětinovi 



z Roudnice nad Labem a Karlu Hoderovi z Letovic, Petru Hornychovi z Jilemnice, Mirko 
Junovi z Jilemnice, MUDr. Václavu Bočkovi z Písku, Čestmíru Tomanovi z Písku a Michaelu 
Kučerovi z Tábora. 
 
 

Teze vyznamenání 

Br. Baláš seznámil členy NJ s  materiálem – důvodem jeho předložení je absence 
vyznamenání za nevýchovnou práci na středisku. V rámci následné diskuze dospělo NJ 
k závěru, že také v těchto případech lze využít vyznamenání Medaile díků. Br. Baláš na 
základě proběhlé diskuze stáhl svůj návrh usnesení. 
 

Pracovní skupina pro VSJ 

Br. Baláš představil materiál. K tématu sněmu uvedl, že dle dohody skupiny pro VSJ 
s výkonnou radou budou připraveny hlasovatelné návrhy usnesení k jednotlivým oblastem 
činnosti, o kterých by pak VSJ hlasoval. Po té NJ přistoupilo k hlasování o navrženém 
usnesení. 
 

Usnesení NJ/LII/5 

Náčelnictvo Junáka schvaluje navržený postup přípravy témat a diskuse XIII. VSJ a 
ukládá Pracovní skupině pro VSJ pokračování v práci na tomto úkolu. 
 
Po té proběhla krátká diskuze týkající se předsněmové diskuze. 

 

Hodnocení kvality 

Br. Kupka uvedl materiál a prostřednictvím power-pointové prezentace seznámil členy NJ 
s projektem Hodnocení kvality, který je součástí strategické priority Kvalita oddílové činnosti. 
Jedná se o nový projekt, který nabídne oddílům (a dalším org. jednotkám Junáka) vodítko 
k sebehodnocení a zároveň i nástroje, jak svoji činnost zlepšit. Po krátké diskuzi, během níž 
br. Kupka odpověděl na dotazy, přistoupilo NJ k hlasování o navrženém usnesení. 
 

Usnesení NJ/LII/6 

NJ bylo informováno o projektu „Hodnocení kvality v Junáku“ a souhlasí s jeho 
realizací dle představených základních tezí, zadání a časového harmonogramu projektu. 
 

Skupina pro časopisy 

Br. Konečný uvedl materiál a seznámil členy NJ se statistikami k počtu odebíraných 
časopisů. Po té shrnul kroky, které skupina plánuje v dohledné době udělat. Ses. Řezáčová 
doplnila, že skupina též pracuje na revizi projektu, v rámci níž shrne, co již skupina udělala a 
co ještě zbývá dokončit. 
 

Usnesení NJ/LII/7 

Náčelnictvo Junáka kladně hodnotí odběrovost časopisů na úrovni 87% a pověřuje 
skupinu NJ pro časopisy, aby ve spolupráci s VRJ a TDC realizovala další kroky 
zvyšující využití tohoto výchovného nástroje. 
 

Zrušení JRČH 

Br. Konečný na úvod shrnul genezi událostí týkajících se JRČH za uplynulé období. 
Vzhledem k tomu, že se situace ani po zvolení nové Rady JRČH příliš nelepší, považuje za 
nutné rozhodnutí „jak dál“ v konkrétním časovém horizontu. Br. Horný za legislativní skupinu 
uvedl, že zrušení JRČH rozhodně není optimálním řešením. Br. Slunéčko doplnil, že VRJ se 
zástupci JRČH průběžně jedná a byť se nedaří problémy JRČH řešit tak, jak by bylo potřeba, 
je VRJ rozhodně proti jejímu rušení. Na základě orientačního hlasování pak br. Konečný 
stáhl navrhované usnesení s tím, že VRJ bude NJ pravidelně informovat o dalším vývoji 
kolem ZvOJ JRČH. 



 

Revokace Usnesení NJ/LII/4 

Ses. Rocmanová předložila návrh na změnu programu, a to na zařazení Revokace usnesení 
NJ/LII/IV, které se týká návrhů na udělení Medailí sv. Jiří. 
Br. Prančl uvedl, že NJ chybně vyřadilo návrhy na udělení MSvJ „in memoriam“ v domnění, 
že je nelze udělit. NJ po to přistoupilo k opětnému hlasování s tím, že do návrhu usnesení 
byly doplněny návrhy „in memoriam“. 
 

Zpráva o vývoji SkautISu a registrace 

Br. Výprachtický krátce uvedl materiál, za zásadní považuje, že skautIS je obrat k lepšímu a 
věc se podařila. Po té dal prostor k dotazům. Po krátké diskuzi a vesměs kladným ohlasům 
ze strany členů NJ přistoupilo NJ k hlasování o protinávrhu k původnímu usnesení. 

 

Usnesení NJ/LII/8 

Náčelnictvo Junáka bere na vědomí „Zprávu o vývoji informačního systému SkautIS 
k 1. 3. 2010“ a „Zpráva o využívání skautISu pro registraci 2010“. 

Náčelnictvo Junáka děkuje Ondřeji Polákovi, Ladislavu Pelclovi, Ondřeji Peřinovi, 
Tomáši Obdržálkovi, Romanu Dvořákovi, Janu Meslovi, členům Infoodboru, 
uživatelské podpory a dalším osobám, zapojených do vývoje skautISu a zpracování 
registrace 2010 za velmi dobře vykonanou práci. 
 

Betlémské světlo II 

Br. Yilma uvedl materiál. Ses. Řezáčová doplnila informace s tím, že minule nebylo možné 
tuto část usnesení schválit. Po krátké diskuzi týkající se především možností zlepšení 
spolupráce ústředí s ČRo a pořadatelským střediskem přistoupilo NJ k hlasování o 
protinávrhu k původnímu usnesení. 

Usnesení NJ/LII/9 

Náčelnictvo Junáka se opětně zabývalo celostátní akcí Betlémské světlo a na základě 
závěrečné zprávy 

-  podporuje další šíření Betlémského světla prostřednictvím zapojování stále většího 
počtu  OJ Junáka, které se akce aktivně účastní;  

- vítá spojení Junáka a Betlémského světla ve všeobecném povědomí veřejnosti;  

-  vnímá potřebu rozvoje vzájemné  spolupráce pořadatele akce s ústředím Junáka 
v zájmu její lepší prezentace vůči veřejnosti i dovnitř Junáka; 

-  považuje za nutné včasné zveřejnění  termínu rozvozu Betlémského světla  a 
pověřuje organizátory (pořadatele a TDC) sestavením společného 
harmonogramu  příprav  rozvozu Betlémského světla po republice do poloviny června 
2010. 

 

Zrušení skupiny pro strategii 

Br. Konečný stručně uvedl materiál. NJ hned přistoupilo k hlasování o navrženém usnesení. 

 

Usnesení NJ/LII/10 

NJ ruší PS pro strategii, děkuje všem jejím členům za vykonanou práci a pověřuje VRJ 
další činností na projektu v rámci Strategických priorit Junáka. 
 

Žádost o výjimku z Krojového řádu 

Br. Prančl uvedl materiál. NJ se v následné diskuzi shodlo, že na příští jednání bude 
předložen materiál, s návrhem usnesení. 
 

Zpráva náčelníků 

V rámci tohoto bodu byly stanoveny termíny jednání NJ na 2. pololetí roku 2010. Br. Prančl 
po té seznámil členy NJ s dopisy adresovanými NJ. Ses. Rocmanové informovala členy NJ o 



připravovaném setkání u příležitosti významného životního jubilea ses. Vlasty Mackové, 
čestné náčelní Junáka. 
 

Kam kráčíte, skauti? 

Br. Konečný uvedl prezentaci, jejím prostřednictvím pak členy NJ seznámil s probíhajícími a 
plánovanými kroky na přípravě a realizaci dlouhodobého plánu Junáka. Na materiálu 
spolupracují br. Konečný a br. Říha – Šípek, partnerem je VRJ. Po té dal prostor pro dotazy 
a diskuzi k materiálu. 
 
Vzhledem k tomu, že se jednalo o poslední bod programu, ukončil br. Prančl jednání NJ. 
 
 
 
Zapsala: Lenka Šablová 
Schválil: Zdeněk Prančl 


